
 

 

Protokół Nr XIII/2011 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 27 października 2011r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 10
05

 

Zamknięcie obrad – godz. 14
05 

 

Ad. 1 i 2 

 

Na 15 radnych obecnych na sesji było 14 radnych, Wójt Gminy, Sekretarz 

Gminy, Skarbnik Gminy oraz 17 innych zaproszonych osób. 

Na posiedzeniu sesji obecni byli również uczniowie Gimnazjum w 

Wierzchowie. 

 

Nieobecny na sesji – Radny Marek Banaszek. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do nin. protokołu. 

Lista obecności gości zaproszonych stanowi nr 2 i nr 3 do nin. protokołu. 

 

Obradom przewodniczył: Andrzej Kaczorkiewicz – Przewodniczący Rady 

Gminy. 

 

Obrady protokółowały: 

 

1. Klaudia Kalinowska – inspektor ds. gospodarki komunalnej, rolnictwa i 

ochrony środowiska. 

2. Danuta Łukaszewska – inspektor ds. obsługi rady gminy. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz o godz. 10
05

 otworzył XIII Sesję 

Rady Gminy Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust.1 ustawy z dnia 8 

marca 1990r. o samorządzie gminnym oraz § 20 Statutu Gminy Wierzchowo. Po 

powitaniu radnych i gości zaproszonych oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, iż porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przekazany Radnym w terminie wskazanym w §20 ust.3 



 Statutu Gminy Wierzchowo. Dla przypomnienia odczytał proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z prac Rady w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy z prac w 

okresie międzysesyjnym 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Trybuna obywatelska. 

9. Ocena stanu realizacji budżetu Gminy Wierzchowo za I półrocze 2011r. 

10. Stan zaawansowania realizacji zadań wykonywanych ze Starostwem 

Powiatowym w Drawsku Pomorskim w zakresie remontu dróg. 

11. Informacja dotycząca podjęcia niezbędnych działań w celu realizacji 

ustawy o utrzymaniu czystości w gminie. 

12. Podjęcie uchwał: 

a. w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Wierzchowo – 

druk nr 81, 
b. w sprawie przyjęcia zmiany statutu Celowego Związku Gmin R-XXI z 

siedzibą w Nowogardzie – druk nr 82, 

c. w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadań własnych 

Gminy Wierzchowo w zakresie sprzyjania rozwojowi sportu – druk 

nr 83, 

d. w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2011 – druk 

nr 84. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

14. Komunikaty i sprawy różne. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady odczytał prośbę Wójta Gminy o wprowadzenie pod 

obrady sesji Rady Gminy Wierzchowo w dniu 27 października 2011r. n/w 

projektów uchwał: 

1) w sprawie przystąpienia Gminy Wierzchowo do związku 

międzygminnego zorganizowanego pod nazwą „Związek Miast i Gmin 

Pojezierza Drawskiego” i przyjęcia jego statutu – druk nr 85, 

2) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego 

na 2012 rok – druk nr 86. 

 

O wprowadzeniu powyższych projektów uchwał pod obrady sesji w dniu 27 

października br. Komisje Rady (Komisji Rolnictwa i Komisji Planowania, 



Budżetu i Finansów) zostały przez Wójta i Skarbnika poinformowane na swoich 

posiedzeniach. Zamiar wprowadzenia po obrady przedmiotowych projektów 

uchwał został przez te Komisje zaakceptowany. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wyżej przedstawiony wniosek. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” 

wprowadziła do porządku obrad niżej wymienione projekty uchwał: 

1) w sprawie przystąpienia Gminy Wierzchowo do związku 

międzygminnego zorganizowanego pod nazwą „Związek Miast i Gmin 

Pojezierza Drawskiego” i przyjęcia jego statutu – druk nr 85, 

2) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku 

rolnego na 2012 rok – druk nr 86. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zapytał, czy ktoś z Radnych lub 

Wójt chciałby jeszcze uzupełnić zaproponowany porządek obrad o dodatkowe 

punkty lub o inne istotne dla Rady lub naszej społeczności samorządowej 

zagadnienia bądź sprawy, ewentualnie chciałby zaproponować zdjęcie z 

porządku obrad któregoś z tematów? 

 

Radni i Wójt nie zgłosili zmian do porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz zamknął punkt 1 i 2 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 3. 

 

 

Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że Protokół z XII 

Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 29 września 2011 został 

wyłożony do wglądu w biurze Rady, jak również na sali obrad przed 

rozpoczęciem dzisiejszej sesji i do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna 

uwaga dotycząca zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i 

uwag do protokołu uregulowana została w § 52 ust. 1-5 Statutu Gminy 

Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca zapisów 

w protokole Przewodniczący Rady uznał przygotowany protokół za 

sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. Zapytał, kto 

jest za przyjęciem protokołu z XII sesji Rady Gminy. 

Rada Gminy w obecności 13 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 13 

głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymującym się” 

przyjęła protokół z XII sesji Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 



Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz zamknął punkt 3 porządku obrad 

i przystąpił do realizacji punktu 4. 

 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, 

stanowiące załącznik nr 4 do nin. protokołu Radni otrzymali w dniu sesji.  

Na sesji Wójt uzasadnił potrzebę podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia 

Gminy Wierzchowo do związku międzygminnego zorganizowanego pod nazwą 

„Związek Miast i Gmin Pojezierza Drawskiego” i przyjęcia jego statutu – 

stworzymy nowe możliwości pozyskania środków na budowę gospodarki 

wodno-ściekowej, sami nie jesteśmy wstanie starać się ośrodki, jesteśmy za 

małą gminą. Chodzi o szanse ubiegania się o jakiekolwiek środki, ale nie ma 

żadnej stuprocentowej gwarancji, że te środki pozyskamy, ale musimy szukać 

takich alternatyw by mieć możliwości takie środki pozyskać. 

 

 

Przewodniczący Rady spytał, czy ktoś z Radnych ma pytania do Pana Wójta w 

związku ze złożonym sprawozdaniem. 

 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 4 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

 

Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady przedłożył Radzie informację na temat prac Rady w 

okresie międzysesyjnym – która stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

 

Do przedstawionej informacji nikt nie zgłosił pytań. 

 

Na podstawie art. 24 h ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 

gminnym (Dz.U. z 2001r. Nr 142 poz. 1591 z późn. zm.) Przewodniczący Rady 

Gminy Wierzchowo Andrzej Kaczorkiewicz przedłożył Radzie Gminy 

informację z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych, złożonych przez 

Radnych Gminy Wierzchowo – informacja stanowi załącznik nr 6 do nin. 

protokołu. 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił do realizacji 

punktu 6. 

 



W tym momencie na salę obrad przybył Radny Adam Samulewski. Aktualna 

ilość radnych biorących udział w posiedzeniu – 14. 

 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczących Komisji stałych Rady Gminy 

o złożenie informacji z działalności Komisji w okresie miedzysesyjnym. 

Informacje z prac Komisji stałych Rady Gminy w okresie międzysesyjnym 

kolejno złożyli: 

1) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Wiktor Majda. 

Protokół Komisji Nr 10 stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

2) Przewodniczący Komisji Rolnictwa – Kazimierz Pajor. 

Protokól Komisji Nr 10 stanowi załącznik nr 8 do nin. protokołu 

3) Przewodnicząca Komisji Kultury – Genowefa Rosochowata, 

 Protokół Komisji Nr 11 stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu 

4) Przewodniczący Komisji Planowania, Budżetu i Finansów – Ryszard 

Borowicz. 

Protokół Komisji Nr 10 stanowi załącznik nr 10 do nin. protokółu 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i ogłosił przerwę. 

Przerwa: godz. 11
14

 – 11
20 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji i przystąpił do 

realizacji punktu 7 porządku obrad. 

 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że w okresie 

międzysesyjnym interpelację pisemną złożył Radny Ryszard Borowicz: 

 W imieniu mieszkańców Sośnicy proszę o wystąpienie do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich o wyrażenie zgody na ustawienie skrzynek pocztowych wzdłuż 

chodnika od wjazdu do sklepu w stronę Czaplinka na długości 8 m. Zgoda jest 

warunkiem Urzędu Pocztowego w Wierzchowie na ustawienie nowych skrzynek 

w Sośnicy. Nadmieniam, że obecne skrzynki znajdują się w pobliżu 

proponowanego miejsca, są one bardzo zniszczone i bardzo nierówno 

ustawione. Ich wymiana poprawi estetykę tego miejsca. Pani naczelnik uważa, 

że w tym miejscu, gdzie obecnie stoją skrzynki jest gruzowisko i lepiej ich się 

nie da ustawić. Ponadto Pani Naczelnik uważa, że skrzynki ustawione przy 

chodniku ułatwia mieszkańcom dostęp do nich i dzięki temu również 

mieszkańcy poruszający się na wózkach też z nich będą mogli korzystać. 

 



Przewodniczący Rady spytał, czy ktoś z Radnych na dzisiejszej sesji chciałby 

zadać pytanie lub złożyć interpelacje. 

 

Interpelacje zgłosili: 

 

Radny Stefan Żołynia zgłosił ustnie dwie interpelacje o treści: 

 

1. Oznakować słupkami setkowymi wyremontowaną drogę powiatową 

Złocieniec – rondo Wierzchowo – Kalisz Pomorski. 

2. Przy drodze powiatowej na odcinku od ronda do drogi w kierunku 

Zakładu Karnego w Wierzchowie wyciąć drzewo owocowe (wiśnię) lub 

przyciąć konar tego drzewa. Nachylony na jezdnię konar stwarza duże 

niebezpieczeństwo dla pojazdów. 

 

Radny Józef Janicki złożył jedną interpelację na piśmie o treści: 

 

1. Zwracam się z prośbą w imieniu mieszkańców Świerczyny, 

Wielobok, Otrzepu, Sośnicy i Będlina do PKS w Szczecinku  o 

dodatkowy kurs autobusu powrotnego z Wałcza do Złocieńca w 

godzinach 13
00

-14
00

. Umożliwiłoby to wcześniejszy powrót 

uczniów ze szkół, jak i również będą mogli korzystać z tego kursu 

autobusu mieszkańcy tych miejscowości w korzystnych godzinach. 

Umożliwi to wyjazd do lekarzy, czy na zakupy, ponieważ ostatni 

kurs autobusu z Wałcza jest o godz. 15
40

. Do interpelacji dołączam 

prośbę podpisaną przez 29 uczniów posiadających miesięczne 

bilety. 

 

Radny Kazimierz Pajor zgłosił ustnie jedną interpelację o treści: 

 

1. Przeprowadzić remont pobocza drogi powiatowej w 

Wierzchowie (ulica Leśna). 

 

 

Radny Ryszard Borowicz złożył jedną interpelację na piśmie o treści: 

 

1. W imieniu mieszkańców sołectwa Sośnica w gminie 

Wierzchowo zwracam się o: 

a) usunięcie z posesji i pól uprawnych słupów 

telefonicznych (10 sztuk), które nie spełniają już 

żadnej roli, bowiem telefony mieszkańców są 

podłączone do światłowodów. W/w słupy 

mieszkańcom przeszkadzają, a na polach 

utrudniają pracę. 



b) przestawienie słupa ze środka chodnika na teren 

obok chodnika, jeżeli ten słup jest jeszcze 

potrzebny. 

c) w części wsi obok chodnika stoją słupy 

telefoniczne i wiszą na nich przewody. Słupy są 

powykrzywiane w różne strony, przewody 

wiszą bezładnie, czasami sięgają prawie do 

ziemi, część pourywana leży na ziemi bądź 

zwisa. Wydaje się, że nie wszystkie przewody 

są potrzebne, może one są już niepotrzebne. 

Stan tej linii sprawia wrażenie niechlujstwa i że 

właściciel o te linię wcale nie dba. Szpeci ona 

naszą wieś. 

Wnoszę o niezwłoczne wykonanie 

proponowanych prac. 

 

Radny Wiktor Majda zwrócił się z prośbą do Wójta o skierowanie osób 

zatrudnionych w ramach prac społecznie użytecznych do uprzątnięcia terenu 

gminnego koło Kościoła w Osieku Drawskim. 

 

Wobec braku zgłoszeń dalszych interpelacji i zapytań, Przewodniczący Rady 

zamknął punkt 7 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 8. 

 

 

Ad. 8 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady zamknął punkt 8 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 9. 

 

 

Ad. 9 

 

Informację z realizacji budżetu Gminy Wierzchowo za I półrocze 2011r. 

przedstawiła Skarbnik Gminy Urszula Lew. 

Zgodnie z ustawą o finansach publicznych Wójt Gminy przedstawia organowi 

stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego i Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej informacje o przebiegu wykonania budżetu za pierwsze 

półrocze, w tym o przebiegu realizacji przedsięwzięć oraz informację o 

przebiegu wykonania planu finansowego samorządowej instytucji kultury, 

uwzględniającą stan należności i zobowiązań za pierwsze półrocze 2011r. 

Radni otrzymali informację o wykonaniu budżetu za pierwsze półrocze 2011r. w 

ustawowo przewidzianym terminie. 



Realizacja budżetu za pierwsze półrocze była przedmiotem debaty na 

posiedzeniach wszystkich Komisji stałych Rady Gminy, w związku z tym 

Skarbnik Urszula Lew przedstawiła ogólnie sprawozdanie informując, że 

zamyka się ono następującymi kwotami: 

- dochody ogółem: 

 plan po zmianach – 11.859.685,13 zł 

 wykonanie – 6.590.019,63 zł tj. 55,6% 

- wydatki ogółem: 

 plan po zmianach – 12.852.108,13 zł 

 wykonanie – 5.692.483,72 zł tj. 44,3%. 

Budżet Gminy Wierzchowo za pierwsze półrocze 2011r. zamknął się nadwyżką 

w wysokości: 

Plan (deficyt) – 992.423,00 zł 

Wykonanie (nadwyżka) – 897.535,91 zł. 

 

Skarbnik Gminy odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Szczecinie w sprawie wydania opinii o informacji Wójta z 

przebiegu wykonania budżetu i wieloletniej prognozy finansowej w I półroczu 

2011r. – uchwała stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz powiedział, że Komisje na 

swoich posiedzeniach pozytywnie oceniły realizację budżetu Gminy 

Wierzchowo za I półrocze 2011r. 

Przewodniczący powiedział również, że należy wypracować takie działania, aby 

deficyt na koniec roku był jak najmniejszy, Regionalna Izba Obrachunkowa nie 

widzi zagrożeń wykonania budżetu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął punkt 9 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 10.  

 

 

Ad. 10 

 

Stan zaawansowania realizacji zadań wykonywanych ze Starostwem 

Powiatowym w Drawsku Pomorskim w zakresie remontu dróg. 

 

Pierwszy zabrał głos Wójt Jan Szewczyk informując na wstępie, że zaproszony 

na sesję Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Drawsku Pomorskim Zbigniew 

Kot bezpośrednio przed sesją telefonicznie zawiadomił Wójta, że nie będzie 

uczestniczyć w sesji Rady Gminy. 

 

 



Radni, jak i Wójt nie kryli rozczarowania z powodu nieobecności Dyrektora na 

posiedzeniu sesji, ponieważ oczekiwali informacji na temat jakichkolwiek 

deklaracji o dalszej współpracy, tj. między innymi: w sprawie remontu drogi 

powiatowej Wierzchowo – Żabin – Nowe Laski – droga wojewódzka nr 177, jak 

również informacji na temat aktualnego stanu realizacji remontu drogi Sośnica – 

Świerczyna. 

Następnie Wójt poinformował, że na Konwencie Wójtów, Burmistrzów i 

Starostów był podejmowany temat dotyczący dróg, tj. oznakowania drogi 

Złocieniec – Żabinek – Kalisz Pomorski. Pobocza w kierunku Złocieńca są 

niebezpieczne. Starosta zaakceptował namalowanie linii środkowej jezdni i 

oznakowanie łuków drogi słupkami. Na pewno nie obędzie się bez partycypacji 

w kosztach tego przedsięwzięcia poszczególnych gmin, to jest Kalisza 

Pomorskiego, Złocieńca i Wierzchowa, na pewno nie 50/50, tj. 50% Starostwo i 

50% Gmina. Wójt powiedział, że możemy rozmawiać o pokryciu kosztów tego 

przedsięwzięcia w wysokości do 10.000 zł. Wójt zasugerował również na 

konwencie wybudowanie ścieżki rowerowej przy drodze Złocieniec – Osiek 

Drawski. Następny temat to dokończenie remontu chodnika na ulicy Lipowej w 

Wierzchowie w kierunku cmentarza. 

 

Wójt poprosił Przewodniczącego Rady Powiatu Jerzego Lauersdorfa 

uczestniczącego w posiedzeniu sesji o ujęcie w przyszłorocznym budżecie 

powiatu remont drogi Wierzchowo – Żabin – Nowe Laski. 

Zwracając się do Rady Gminy Wierzchowo poprosił o sformalizowanie zadań i 

wystąpienie do Rady Powiatu i Starosty, że Gmina Wierzchowo oczekuje 

współpracy, a wyciąg z protokołu przekazać Dyrektorowi Zarządu Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim. 

 

Radny Bogusław Pawłowicz zapytał, na czym polegał remont drogi skoro 

brakuje oznakowania. Powiedział, że na podstawie zgłaszanych usterek można 

stwierdzić, że droga nie do końca została wybudowana. 

 

Radny Józef Janicki zapytał, co dalej z remontem pobocza drogi Sośnica – 

Świerczyna. 

Wójt odpowiedział, że Rada Powiatu głosowała za wprowadzeniem tego 

zadania do realizacji, obecnie przygotowywana jest specyfikacja przetargowa. 

Rozpoczęcie prac remontowych zależeć będzie od wyłonienia wykonawcy oraz 

od warunków atmosferycznych. Najsensowniej byłoby prace rozpocząć w tym 

roku, a dokończyć w przyszłym roku. 

 

Radny Stefan Żołynia spytał, czy nie można wystawić faktury dla Zarządu Dróg 

Powiatowych w Drawsku Pomorskim za naprawę pobocza na ulicy Leśnej w 

Wierzchowie, którą wykonałby Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej w 



Wierzchowie, wykorzystać w tym celu tłuczeń, który nas praktycznie nic nie 

kosztuje. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że tuż przed sesją 

Dyrektor ZDP Zbigniew Kot przekazał informację, że przetarg na remont drogi 

Sośnica – Świerczyna został ogłoszony. Dyrektor był na drodze z 

przedstawicielem Eurowii i chce to zadanie zrealizować w tym roku. 

Dalej Przewodniczący Rady powiedział, że powinniśmy dążyć do realizacji 

zadań takich, jak: 

- przebudowa drogi powiatowej na odcinku Wierzchowo – Żabin – Nowe Laski 

– do drogi wojewódzkiej nr 177 – przystąpienie do prac projektowych, 

- budowa pobocza drogi powiatowej Sośnica – Świerczyna, 

- budowa i remont chodników na terenie gminy z udziałem finansowym gminy, 

- wykonanie oznakowania na nowo wyremontowanej drodze Złocieniec -  rondo 

Wierzchowo – Kalisz Pomorski poprzez namalowanie linii rozgraniczającej 

pasy ruchu oraz ustawienie słupków kilometrowych przy w/w drodze, 

- remont drogi powiatowej w Wierzchowie na odcinku od Posterunku Policji w 

kierunku ronda wraz z budową chodników przy tej drodze, 

- dokończenie budowy parkingu przy Kościele w Wierzchowie. 

Występując do Starostwa wyartykułować powyższe zadania, licząc oczywiście 

w naszych dążeniach na wsparcie naszych Radnych Powiatowych. 

 

Radny Ryszard Borowicz powiedział by do realizacji zadań kierowanych do 

Powiatu ująć również budowę chodnika w miejscowości Sośnica – od 

skrzyżowania w kierunku Będlina (ok. 100 m). 

Radny Ryszard Borowicz dodał, że droga Złocieniec – Ostrowice będzie 

prawdopodobnie wykonana za mniejsze pieniądze, liczymy na zwrot naszego 

udziału, który można by było wykorzystać np. na wykonanie chodnika w 

Wierzchowie. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Jerzy Lauersdorf stwierdził, że sytuacja wokół 

współpracy Powiat i inne gminy, a szczególnie Gmina Wierzchowo bardzo się 

poprawiła, Powiat jest pozytywnie nastawiony do naszej Gminy, ustalenia są 

realizowane. Dodał, że istniejąca współpraca z Powiatem układa się dobrze, to 

jest zasługą Wójta J.Szewczyka i Przewodniczącego Rady A.Kaczorkiewicza. 

Środki przekazane do Powiatu na remont drogi Sośnica – Świerczyna, w 

przypadku nie ukończenia remontu, pozostaną jako środki niewygasające. Jeśli 

chodzi o dobudowę chodnika w Sośnicy, zadanie to może być realizowane w 

przyszłym roku, na pewno nie w tym roku. Kiedy zakończy się 

termomodernizacja szkół w Powiecie, okaże się, jakimi środkami może jeszcze 

dysponować Dyrektor ZDP. 



Przewodniczący Rady Powiatu Jerzy Lauersdorf powiedział, że przy odbiorze 

drogi wojewódzkiej w Sośnicy zabrakło podziękowania dla Dyrektora Zarządu 

Dróg Wojewódzkich ze strony mieszkańców Sośnicy. 

 

Radny Ryszard Borowicz na powyższe odpowiedział, że miał przygotowane 

podziękowanie, ale nikt nie umożliwił mu podziękowanie przekazać. 

 

Wójt Jan Szewczyk powiedział, że to dzięki Radnemu Ryszardowi Borowiczowi 

i jego upartości wyprostowano wiele spraw związanych z remontem drogi 

wojewódzkiej w Sośnicy. Odpowiedzialnym za zaproszenie osób na odbiór 

drogi wojewódzkiej w Sośnicy był Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich. 

Radny Stefan Żołynia powiedział: aby w przyszłości uniknąć takich sytuacji, 

jakie miały miejsce w Sośnicy należy wszelkie uzgodnienia dokonywać w 

trakcie projektowania, a nie w trakcie realizacji zadania. 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz podsumowując dyskusję 

powiedział, że Gmina Wierzchowo jest gotowa do wszelkich rozmów i dalszej 

współpracy z Powiatem w zakresie remontu dróg. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął punkt 10 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 11. 

 

 

Ad. 11 

 

Szczegółową informację na temat nowelizacji ustawy o czystości i porządku w 

gminach przedstawiła Klaudia Kalinowska – pracownik Urzędu Gminy d/s 

gospodarki komunalnej, rolnictwa i ochrony środowiska – informacja stanowi 

załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

Temat ten był również przedmiotem dyskusji na posiedzeniu Komisji Rolnictwa 

i Komisja Planowania, Budżetu i Finansów. 

Uchwalona przez sejm 13 maja 2011r. ustawa nakłada na gminy obowiązek 

gospodarowania odpadami komunalnymi, to jest zorganizowanie odbierania 

odpadów od właścicieli nieruchomości, co jest równoznaczne z zarządzaniem 

całym systemem, ponieważ rozszerzony został katalog innych zadań gmin, w 

tym dotyczących recyklingu i ponownego użycia. 

Artykuł 6 znowelizowanej ustawy mówi o opłatach za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, które stanowią dochód gminy. Z pobranych opłat 

gmina pokrywa koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi, które obejmują koszty: odbierania, transportu, zbierania, odzysku 

i unieszkodliwiania odpadów komunalnych, tworzenia i utrzymywania punktów 

selektywnego zbierania odpadów komunalnych i administracyjnej obsługi tego 

systemu. 



 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz dodał: gospodarkę odpadami na swoje 

barki przejmuje gmina. Każdy mieszkaniec będzie obciążony opłatą za odpady, 

więc ciężar finansowy wprowadzenia tego systemu będzie spoczywać na 

mieszkańcach, śmieci będą zdecydowanie droższe. Płatności związane z 

gospodarką odpadami będą uiszczane do Gminy. Realizację gospodarki 

odpadami Wójt powinien powierzyć Gminnemu Zakładowi Gospodarki 

Komunalnej w Wierzchowie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął punkt 11 porządku obrad i ogłosił 

przerwę. 

Przerwa: 13
05

- 13
20

. 

Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji i przystąpił do 

realizacji punktu 12 porządku obrad. 

 

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz poinformował, że przedłożony 

projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 

Wierzchowo zawiera autopoprawkę: 

§ 3 otrzymuje brzmienie: 

„§3. Tracą moc uchwały: 

1. Nr XXXIII/174/2005 Rady Gminy Wierzchowo z dnia 24 marca 2005r. w 

sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie gminy Wierzchowo (Dz.Urz. Woj.Zach. Nr 

47, poz. 1121), 

2. XXXIX/205/2005 Rady Gminy Wierzchowo z dnia 27 października 2005r. w 

sprawie zmiany regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Wierzchowo (Dz.Urz. 

Woj.Zach. Nr 100, poz. 2003). 

Dotychczasowy § 3 otrzymuje oznaczenie jako § 4. 

Kierownik GOPS Piotr Paszkiewicz udzielił odpowiedzi na zapytania w sprawie 

wyżej przedstawionego projektu uchwały, zgłoszone na posiedzeniu przez 

członków Komisji Planowania, Budżetu i Finansów: 

a) czy nie lepiej by termin zgłaszania wniosków o pomoc składać np. już od 

1 sierpnia do 15 września, 

odpowiedź: termin składania wniosków od 1 do 15 września nakazuje 

ustawa, 

b) czy wnioskodawca musi składać zaświadczenie, czy mogą to być tylko 

oświadczenia, 

odpowiedź: w niektórych przypadkach może być oświadczenie, 



c) czy regulamin obejmuje też wyżywienie w szkołach, 

odpowiedź: pomoc nie ma nic wspólnego z dożywianiem, jest to pomoc 

rzeczowa na zakup przyborów szkolnych i odzieży sportowej. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 

regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Wierzchowo. 

 

1) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XIII/79/2011 

w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 

Gminy – która stanowi załącznik nr 13 do nin. protokołu. 

 

Przewodniczący Rady A.Kaczorkiewicz przed poddaniem pod 

głosowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia zmian statutu 

Celowego Związku Gmin R-XXI z siedzibą w Nowogardzie 

szczegółowo uzasadnił istnienie takiego wymogu podjęcia uchwały. 

 

2) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 12 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

2 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XIII/80/2011 

w sprawie przyjęcia zmian statutu Celowego Związku Gmin R-

XXI z siedzibą w Nowogardzie – która stanowi załącznik nr 14 do 

nin. protokołu. 

 

3) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XIII/81/2011 

w sprawie określenia warunków i trybu finansowania zadań 

własnych Gminy Wierzchowo w zakresie sprzyjania rozwojowi 

sportu - która stanowi załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

4) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XIII/82/2011 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2011 rok - 

która stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

 

5) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 13 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

1 głosie „wstrzymującym się” podjęła uchwałę Nr XIII/83/2011 w 



sprawie przystąpienia Gminy Wierzchowo do związku 

międzygminnego zorganizowanego pod nazwą „Związek Miast 

i Gmin Pojezierza Drawskiego” i przyjęcia jego statutu - która 

stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

 

6) Rada Gminy w obecności 14 radnych uczestniczących w 

posiedzeniu sesji – 14 głosami „za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 

0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XIII/82/2011 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na 2011 rok - 

która stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady zamknął punkt 12 porządku obrad i przystąpił do 

realizacji punktu 13. 

 

Ad. 13 

 

 

Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz odczytał treść odpowiedzi, które 

wpłynęły do biura Rady w okresie międzysesyjnym na zgłoszone przez radnych 

interpelacje. 

 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący zamknął punkt 13 porządku obrad i 

przystąpił do realizacji punktu 14. 

 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady zakomunikował: 

 18 listopada br. odbędzie się uroczyste otwarcie kompleksu boisk „Orlik 

2012” w Wierzchowie, 

 w dniu  1 listopada Dniu Wszystkich Świętych parking dla samochodów 

będzie zorganizowany na terenie niezagospodarowanym przy cmentarzu z 

dziećmi w Wierzchowie – od strony drogi asfaltowej jest wybudowany 

nowy wjazd na ten teren. 

 

Sołtys wsi Żabin Wiesława Żegiestowska zakomunikowała, że nie usunięte są 

pnie po ściętych drzewach przy drodze gminnej w Żabinie. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Andrzej Kaczorkiewicz 

zamknął punkt 14 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 15. 

 

 



Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy Andrzej Kaczorkiewicz oświadczył, iż porządek 

obrad XIII sesji Rady Gminy Wierzchowo został zrealizowany i o godz. 14.
05

 

zamknął obrady. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

       Przewodniczący Rady 

 

       Andrzej Kaczorkiewicz 

 

 

Podpis protokolantów: 

 

1. K.Kalinowska  ………………… 

 

2. D.Łukaszewska  ………………… 


